
 

 

 

 

 

 

Zpráva o činnosti Studentského 

parlamentu Gymnázia Jírovcova 8 

v Českých Budějovicích za první polovinu 

školního roku 2023/2024 

 
 

 

První schůze Studentského parlamentu (dále jen Parlament) Gymnázia 

Jírovcova 8 v Českých Budějovicích (dále jen Gymnázium) ve školním roce 

2023/2024 proběhla dne 2. 10. 2023. Členy parlamentu podle tříd lze vidět 

v tabulce (viz níže), všechny třídy mají v tomto školním roce dva zástupce. 

Předsedou Parlamentu byla řádně zvolena Adéla Chvalová (7.E), jež 

oficiálním jmenováním dne 23. 10. 2023 začala vykonávat svoji funkci. 

Jako místopředsedové byli jmenováni Johana Čejková (4.A) 

a Hubert Štěpánek (7.E). Funkci zapisovatele vykonávala ode 

dne 23. 10. 2023 Johana Čejková (4.A) a po ni (ode dne 4. 12. 2023) 

Vít Havelec (5.E). Pozorovateli byli střídavě Mgr. Štěpán Klučka 

a Mgr. Martin Kostka Ph.D. a občasně za vedení školy Mgr. Pavel Kavřík 

a Mgr. Lenka Kudrličková.  

 



 

 

 

Za první půlrok se vyřešily následující body agendy. 

 

Školní merchandise 

Spolupráce s původně odhlasovanou firmou Tygr tisk byla neúspěšná. Parlament tedy 
dne 13. 11. 2023 odhlasoval jako zhotovitele nové řady studentského merchandise společnost 
Schools United. Komunikaci zajišťovali Tomáš Löbl (8.E) a Adéla Chvalová (7.E). Z mnoha 
návrhů, jež vyvářeli sami studenti, byly hlasováním vybrány nejlepší dva, Sova od 
Marie Bierbaumer (absolvent) a Kočka od Viléma Kiprého (3.B), oběma tímto srdečně 
děkujeme. V celoškolním hlasování mezi těmito dvěma návrhy zvítězila Kočka. Tento návrh 
byl tedy zrealizován a aktuálně probíhá jeho prodej. 

 



Maraton psaní dopisů 

Na Gymnáziu proběhl ke konci listopadu a v první polovině prosince Maraton psaní dopisů. 
Akce proběhla na podnět z Jihočeského studentského parlamentu a byla zrealizována díky 
vyučujícím občanské výchovy, jmenovitě pak Mgr. Lucii Beňadikové, PhDr. Tereze Hniličkové 
a Mgr. Janě Perinové. Studenti gymnázia, kteří měli zájem dopis napsat, tak učinili na hodině 
občanské výchovy, jež byla pro tento účel vyhrazena. Celkem tak bylo na naší škole sepsáno 
185 dopisů, všem, kdo se podíleli, děkujeme. Parlament zde fungoval jako koordinátor 
a prostředník mezi školou a Jihočeským studentským parlamentem. 

 

Vánoční přání a výtěžek z Vánočního bazaru (dále jen Bazar) 

Na Gymnáziu probíhal v prosinci sběr přání. Na tvorbě se podíleli především studenti nižších 
ročníku, kteří vytvářeli přání během hodin občanské výchovy (paralelně s Maratonem psaní 
dopisů), ale i studenti, jež tvořili ve vlastním volném čase, mnozí přispěli hned několika přáními. 
Vánoční přání byla zanesena do Centra sociálních služeb Staroměstská, České Budějovice, 
p. o. Zde je, v doprovodu PhDr. Terezy Hniličkové, rozdali seniorům členové předsednictva 
Adéla Chvalová (7.E) a Hubert Štěpánek (7.E) a zástupci třídy, jež organizovala bazar, 
Martin Rypl (3.A) a Antonín Mrkvica (3.A). Spolu s přáními darovali několika seniorům i poukaz 
na předplatné časopisu, tato předplatná byla financována z výtěžku z Bazaru. Bazar 
organizovala Mgr. Kateřina Mylerová spolu s třídou 3.A. Společně navrhly účel vybraných 
financí, parlament tuto iniciativu jednomyslně podpořil. 

 

Soutěž o nejlépe vyzdobené dveře 

Parlament zorganizoval ve spolupráci s vedením Gymnázia a Potravinami U Martina soutěž 
o nejhezčí dveře. Cílem bylo zlepšit předvánoční atmosféru. Za návrh tuto soutěž uskutečnit 
děkujeme kabinetu občanské výchovy. Každá třída se mohla soutěže zúčastnit vyzdobením 
dveří své kmenové třídy vánočními motivy. Prostor na vytváření výzdoby byl i během hodin 
výtvarné výchovy, za což děkujeme Mgr. Jarmile Smieškové. Hlavní cenou byl poukaz 
v nominální hodnotě 1000,- Kč na nákup v Potravinách U Martina. Soutěž probíhala během 
celého prosince až do 19. 12. 2023, kdy proběhlo hodnocení komisí ve složení 
Mgr. Pavel Kavřík, Mgr. Jarmila Smiešková, Mgr. Sandra Svobodová, Mgr. Štěpán Klučka 
a Mgr. Martin Kostka Ph.D. Vyhlášení výsledků proběhlo na Schodech dne 22.12.2023, tři 
nejlepší třídy (od nejlepší) byly 2.B, 1.B, 7.E. Děkujeme organizátorům Schodů, třídě 6.E, za 
možnost vyhlásit výsledky tímto způsobem. 

 

Knihy do knihovny v půdní vestavbě. 

Zhruba před rokem zřídil Parlament novou knihovnu v půdní vestavbě. Do této knihovny byly 
z parciálního rozpočtu Parlamentu zakoupeny nové knihy. Při první objednávce se jednalo 
o oblíbené knihy učitelů, při druhé o učebnice, cizojazyčnou literaturu či beletrii, tyto knihy již 
vybírala skupina členů parlamentu, jmenovitě Adéla Chvalová (7.E), Eliška Šimková (1.A) 
a David Ben Salamánek (2.E). Tvorbou plakátu na zviditelnění knihovny byl pověřen 
Martin Rypl (3.A). Také byla se šéfredaktorkou Terezou Vondrovou (7.E) domluvena 
spolupráce se Studentským časopisem Jírovec na zviditelnění knihovny, přesná podoba ještě 
bude specifikována. O správu se většinu času starají Barbora Kubánková (3.B) 
a Klára Kučerová (3.B). 



 

Tematický Den svatého Valentýna 

Den 14. 2. je Den svatého Valentýna, k této příležitosti se Parlament rozhodl uskutečnit 
tematický den. Organizací byli pověřeni Matěj Šebeš (5.E) a Jáchym Bauer (4.E). Byla 
vytvořena krabička, do níž se mohly vhazovat valentýnky. Na Den svatého Valentýna je 
zástupci parlamentu rozdali svým adresátům. V plánech Parlamentu jsou i další tematické dny. 

 

Jihočeský studentský parlament 

Jako zástupci Gymnázia byli do Jihočeského studentského parlamentu řádně zvoleni 
Dan Trnka (6.E) a Vojtěch Švojgr (4.E). Proběhlo několik zasedání. Z jeho činnosti vzešel 
mimo jiné návrh uskutečnit na středních školách Maraton psaní dopisů, na Gymnáziu se tak 
opravdu stalo (viz výše). 

 

Hlášení a řešení technických problémů na Gymnáziu 

Pro účely nahlášení technických či jiných nedostatků byl Parlamentem zřízen formulář 
a obálka. Odkaz na formulář lze spolu s obálkou najít na nástěnce Parlamentu. Problémy 
parlament předává osobě zodpovědné za jejich vyřešení. Již několik problémů bylo tímto 
způsobem vyřešeno. 

 

Nástěnka Parlamentu 

Za účelem zlepšit viditelnost parlamentu a schopnost Parlamentu informovat byla zřízena 
nástěnka. Nástěnka se nachází u vedlejších skleněných dveří. Vyvěšují se zde zápisy a jiné 
aktuality parlamentu, také se zde nachází formulář a obálka na hlášení technických problémů 
(viz výše). 

 

 

Stávající agenda má tyto body, jedná se buďto o body již v řešení nebo o 

krátkodobé plány. 

 

Menstruační pomůcky 

Parlament má za cíl umístit na dámské toalety menstruační pomůcky. Jedná se o vložky a 
tampony. Způsob správy by byl podobný, jako např. u toaletního papíru či mýdla. Pomůcky by 
neměly být zpoplatněny. Bylo odhlasováno, že Parlament se bude tímto bodem zabývat. Nyní 
se s ředitelem školy domlouvá, jaké jsou možnosti. Následuje projednání přesné formy, 
způsobu financování atd. 

 

 

 



Odpadkové koše na hliník 

V minulém roce byly na škole zřízeny koše na papír a plast. Vzhledem k velké spotřebě hliníku 
se Parlament usnesl na výběru a koupi nových odpadkových košů na hliník. Hliníkové koše 
budou nejspíše 2, vše bude specifikováno. Bod je v jednání. 

 

Hudba z rozhlasu 

Parlament projevil zájem o návrh využít rozhlas k přehrávání hudby. Cílem je zlepšit 
atmosféru. Zatím se projednávají možnosti s ředitelem školy. Po zjištění možností bude 
parlament projednávat přesnou formu. 

 

Vylepování letáků 

Parlamentu byla podána stížnost, kdy vylepování plakátů na stěny poškozuje majetek školy. 
Parlament bude hlasovat, zda se bude tímto problémem zabývat. 

 

Úprava jednacího řádu 

Byly zjištěny formální a menší funkční nedostatky jednacího řádu parlamentu. V nejbližší době 
bude představen návrh na jeho úpravu. Parlament bude o tomto bodě jednat. 

 

 

Závěrem chceme poděkovat všem, kdo se podíleli na chodu Parlamentu či 

organizaci jakékoli akce Parlamentem organizované či podporované. 

Především Mgr. Štěpánu Klučkovi, Mgr. Martinu Kostkovi Ph.D. a řediteli 

školy Mgr. Pavlu Kavříkovi, se kterými Parlament úzce spolupracuje. 

Děkujeme všem, kteří zlepšili naši školu podáním návrhu na Parlament. 

Zároveň vyzýváme všechny, kteří vidí nějaké nedostatky naší školy, aby se 

neváhali obrátit na členy Parlamentu, či využít jinou cestu k nahlášení 

problému. Parlament shledává první polovinu roku jako úspěšnou a bude 

nadále pokračovat ve zdokonalování školy a sebe samého. Tuto zprávu 

vypracoval Hubert Štěpánek (7.E). Tato zpráva bude zveřejněna na 

webových stránkách Parlamentu a bude archivována. 

 

 

 

Odsouhlaseno Parlamentem v Českých Budějovicích dne 19. 2. 2024. 


